

PROTOKÓŁ Nr 32/2017

z posiedzenia Komisji Kultury, Oświaty i Zdrowia, Komisji Budżetu, Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego i Komisji Rewizyjnej Rady Gminy
odbytego w dniu **13 lutego 2017r.**
w sali posiedzeń Urzędu Gminy w Gierzwałdzie.

Posiedzenie rozpoczęto godz. 15⁰⁰ - zakończono godz. 17³⁰.

Przewodniczył: Pan Arkadiusz Piasecki – Przewodniczący Komisji Budżetu Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego Rady Gminy

Obecni: członkowie Komisji w/g załączonej listy obecności.

(lista obecności w załączeniu – zał. Nr 1).

Nieobecni: radna Jadwiga Dymkowska, radny Adam Królikowski, Zbigniew Napłoszek.

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:

1. Henryk Kacprzyk - Wójt Gminy
2. Waldemar Szydlik – Sekretarz Gminy
3. Urszula Borkowska – Skarbnik Gminy
4. Małgorzata Grabowska – Kierownik Gminnej Biblioteki Publicznej
5. Marzena Jabłonowska – Pełnomocnik Wójta d/s PiRPA
6. Józef Podolak – Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury w Gierzwałdzie

Ad pkt 1 i 2. Przewodniczący Komisji Budżetu Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego Rady Gminy – Pan Arkadiusz Piasecki dokonał otwarcia posiedzenia Komisji. Stwierdził prawomocność obrad oraz przedstawił projekt porządku obrad.

Porządek obrad Komisji został przyjęty w głosowaniu jawnym – 12 głosami za, przeciwnych nie było, wstrzymujących się nie było w/g następującego wyszczególnienia:

1. Otwarcie – stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia komisji.
4. Sprawozdanie z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Gierzwałdzie za rok 2016.
5. Plan pracy i oferta kulturalna Gminnej Biblioteki Publicznej w Gierzwałdzie na 2017 rok.
6. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Kultury w Gierzwałdzie za 2016 rok.
7. Oferta Gminnego Ośrodka Kultury w Gierzwałdzie dla dzieci, młodzieży, dorosłych oraz seniorów w 2017 roku.
8. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii za rok 2016.
9. Oferta imprez sportowych dla dzieci.
10. Analiza realizacji Wieloletniego Planu Inwestycyjnego.
11. Ocena realizacji zadań w ramach funduszu sołectkiego w 2016 roku.
12. Informacja o wniesionych skargach, zażaleniach i wnioskach w 2016 roku.
13. Plan sprzedaży nieruchomości gminnych.
14. Zaopiniowanie projektów uchwał na najbliższą sesję Rady Gminy:
 - a) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na lata 2017 - 2027;

- b) w sprawie zmian budżetu gminy Grunwald na 2017 rok;
 - c) w sprawie dochodów jednostek budżetowych Gminy Grunwald prowadzących działalność na podstawie ustawy o systemie oświaty;
 - d) w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2017 rok;
 - e) w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Grunwald na 2017 rok;
 - f) w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie na własność Gminy Grunwald nieruchomości niezabudowanej położonej w obrębie geodezyjnym Pacółtowo;
 - g) w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości w trybie bezprzetargowym;
 - h) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości w trybie przetargowym;
 - i) w sprawie zamiaru likwidacji punktu przedszkolnego w Gierzwałdzie;
 - j) w sprawie projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego;
 - k) w sprawie ustalenia planu sieci publicznych przedszkoli, oddziałów przedszkolnych przy szkołach podstawowych dla których organem prowadzącym jest Gmina Grunwald.
15. Wolne wnioski i zapytania.
16. Zamknięcie obrad.

Ad pkt 3. Protokół z ostatniego posiedzenia Komisji zostały przyjęte jednogłośnie bez odczytywania.

Ad pkt 4. Przewodniczący Komisji – Pan Arkadiusz Piasecki - kolejnym punktem jest sprawozdanie z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Gierzwałdzie za rok 2016. Sprawozdanie każdy z Państwa otrzymał.

Kierownik GBP – Pani Małgorzata Grabowska – sprawozdanie zostało sporządzone. Wszyscy się Państwo ze sprawozdaniem zapoznaliście. Myślę, że jest dosyć przejrzyste. Wszystkie najważniejsze punkty w sprawozdaniu zostały zawarte. Nic więcej nie dodam, bo wszystko co chciałam napisać jest w sprawozdaniu.

Uwag nie zgłoszono.

Ad pkt 5. Przewodniczący Komisji – Pan Arkadiusz Piasecki – kolejnym punktem jest plan pracy i oferta kulturalna Gminnej Biblioteki Publicznej w Gierzwałdzie na rok 2017.

Kierownik GBP – Pani Małgorzata Grabowska – plan pracy jest bardzo podobny do planu pracy z ubiegłego roku dlatego, że pewne działania które są w bibliotece one też nie mogą odbiegać bardzo. Głównie tutaj postawiłam na pracę z czytelnikiem i z tego powodu tutaj podjęłam takie działania, które generalnie skupiają się właśnie na zajęciach bibliotecznych, na spotkaniach autorskich, na warsztatach bibliotecznych.

Radna – Pani Małgorzata Kamińska – ja mam pytanie o spotkania autorskie, jakie się przewiduje?

Kierownik GBP – Pani Małgorzata Grabowska – to jest kwestia ustalenia

jeszcze kto by chciał, to jest jeszcze kwestia finansowa, za ile ktoś by chciał przyjechać do nas. To wszystko wyjdzie w życiu, bo trzeba ustalić pewne rzeczy. Przede wszystkim trzeba by było zaprosić kogoś. Jest pytanie, kto się zgodzi na przyjazd i wtedy będziemy wiedzieć już więcej szczegółów. Tutaj myślałam, żeby właśnie skupić się na takich autorach naszych regionalnych najpierw, żeby nie wyszukiwać z obcych terenów tylko po prostu naszych, bo też wiem, że tacy istnieją tutaj na terenie Gminy Grunwald. Ewentualnie jeszcze można tutaj poszukać w powiecie.

Radna – Pani Małgorzata Kamińska – ja myślałam czy nie warto byłoby zrobić spotkania dotyczącego jakby wspomnień i twórczości Pani Marioli Platte.

Kierownik GBP – Pani Małgorzata Grabowska - na pewno, to też o tym myśleliśmy i się nad tym zastanawialiśmy. To jest dobry pomysł.

Radna – Pani Małgorzata Kamińska – było takie spotkanie z „Czerwonym tulipaniem”.

Kierownik GBP – Pani Małgorzata Grabowska – kiedyś sama Pani Mariola jeszcze za życia prowadziła też takie spotkania. Fajny pomysł, można kontynuować jak najbardziej.

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala – ja 2 lata temu tutaj z taką propozycją wystąpiłem, aby wyjść z biblioteki poza budynek, wyjść do świetlic wiejskich, oczywiście tam gdzie są te warunki i gdzie świetlica mogłaby być taką mini filią działalności biblioteki.

Kierownik GBP – Pani Małgorzata Grabowska – są utworzone dwa punkty biblioteczne, jeden w świetlicy w Pacółtowie, jeden w świetlicy w Dylewie.

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala – ale świetlic mamy więcej.

Kierownik GBP – Pani Małgorzata Grabowska – trzeba sukcesywnie, bo to też są przygotowania, dokumentacja. Też trzeba wdrożyć Panie, które pracują na świetlicy, żeby one też umiały obsługiwać tego czytelnika. Tego nie można tak robić hurtowo, z marszu, trzeba po prostu tak sukcesywnie. W ubiegłym roku powstał jeden punkt, dwa lata temu powstał jeden punkt i tak sukcesywnie co roku te punkty będą powstawały.

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala – jest działanie w tym kierunku.

Kierownik GBP – Pani Małgorzata Grabowska – jest działanie tylko chciałam zwrócić uwagę, że zainteresowanie jest znikome, bo niestety ale w świetlicy w Dylewie nikt nie skorzystał z punktu a w świetlicy w Pacółtowie korzysta jedna Pani.

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala - czy księgozbiór w tych świetlicach oparty na zasobach tych świetlic?

Kierownik GBP – Pani Małgorzata Grabowska – to jest różnorodny księgozbiór. On jest podporządkowany dla każdego czytelnika czyli od dzieci i młodzieży po osoby dorosłe czyli jest zróżnicowany. To nie jest tak, że z jednego działu są książki przekazywane.

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala – czy ten księgozbiór znajdujący się w Dylewie i w Pacółtowie jest na stanie biblioteki?

Kierownik GBP – Pani Małgorzata Grabowska – tak, naturalnie. Sporządzone były protokoły z przekazaniem. Te książki należą do księgozbioru biblioteki.

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala - czyli w jakimś niedługim czasie kolejna świetlica może być włączona. Ja tak myślę, że dobrze wyposażona świetlica w Zybułtowie, dość pręźnie działa, w Łodwigowie.

Kierownik GBP – Pani Małgorzata Grabowska – sukcesywnie będziemy wdrażać te punkty biblioteczne. Jak powiedziałam wcześniej, to też jest jakaś procedura przygotowawcza. To trzeba zrobić rzetelnie, dobrze. Generalnie rozmowy z Panią, które zajmują się świetlicami, żeby one też umiały podejść do tego czytelnika.

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala – ja myślę, że to nie jest skomplikowana sprawa spisać sygnaturę.

Kierownik GBP – Pani Małgorzata Grabowska - to tak nie jest do końca. Czytelnicy przychodzą, czasami też proszą o dobór literatury. To nie jest tak, że tylko przychodzi czytelnik i sam sobie wypożycza. Czasami są wybredni czytelnicy, którzy chcą żeby coś odpowiedzieć, też adekwatnie do wieku żeby wypożyczyć książkę, żeby nie okazało się, że dziecko dziesięcioletnie czyta książkę dla dorosłych. Taka Pani też musi posiadać wiedzę na ten temat czy taka książka jest wskazana czy nie.

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala – myślę, że działanie to można by było trochę przyspieszyć i bardziej zintensyfikować, żeby były możliwości wymiany książki zwłaszcza w tych miejscowościach, które nie są dobrze skomunikowane z Gierzwałdem.

Kierownik GBP – Pani Małgorzata Grabowska - na pewno to będziemy robić. Te działania zostaną podjęte, ale też ja jako bibliotekarka też mam swoją pracę, którą muszę wykonać. Są też rzeczy których ja nie mogę przeskoczyć, ja swoją pracę też muszę wykonać. Przygotowanie takiego punktu no to trochę trwa i to trzeba zrobić dobrze.

Innych uwag nie zgłoszono.

Ad pkt 6 i 7. Przewodniczący Komisji – Pan Arkadiusz Piasecki – przechodzimy do kolejnego punktu – sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Kultury w Gierzwałdzie za rok 2016 i oferta GOK.

Dyrektor GOK – Pan Józef Podolak – sprawozdanie każdy z Państwa dostał i macie. Na sesji dokładnie przedstawię. Prosiłbym o pytania jak są. Jeżeli chodzi o działalność GOK to się opiera na statutowej działalności, kółka, warsztaty. W tej chwili jest pięć. Do półrocza zeszłego roku mieliśmy dofinansowanie, od półrocza już było z naszych funduszy. W tym roku złożyliśmy wnioski. Nie dostaliśmy jeszcze odpowiedzi od Narodowego Centrum Kultury, być może że dostaniemy. U nas cały czas jej bezpłatnie, uczestnicy nie płacą za to. Jest to z naszych dotacji. Złożyliśmy jeden wielki wniosek na remont zewnętrzny czyli dach, elewację, okna, drzwi, stolarkę, naprawa dachu. Nie wymiana a naprawa dachu. Z grubsza jest dobry. Tam nie trzeba drewna wymieniać. Natomiast dachówki część wymienić, część przełożyć. Ten wniosek jest złożony na prawie 800 tys. zł, z tym że 85% jest z unii. 15% trzeba mieć wkładu własnego.

Radny – Pan Sławomir Matuszewski – tu jest inna działalność GOK i wynajęcia na wesela i jest tu kwota 3.054,- zł czy tu też są kwoty ze świetlic?

Dyrektor GOK – Pan Józef Podolak – nie. Jest część świetlic gdzie szczególnie po remontach zostawiałem na zakup szklanek, talerzy, części które nie wchodzi na stan inwentarzowy, bo to się bije. Świetlicowi czy rada sołecka rozliczają to. Rozliczają tutaj ze mną, zakupują takie rzeczy, które są na stanie ich wewnętrznym świetlic, ale od tego roku będzie inaczej. Ja przygotowuję regulamin, który będzie i w internecie, bo zmieniamy stronę. Będzie regulamin wynajęcia, będą ceny podane dokładnie i wtedy wszyscy będą wpłacać do gminy. Natomiast będziemy prowadzić taki rejestr i żeby te pieniądze nie zginęły im. Na przykład Rychnowo wpłaciło 500,- czy 700,- zł, to będzie mogło rachunkiem

wykazać do gminy i zakupić do świetlicy. Ja będę prowadził rejestr wszystkich wynajęć i GOK i świetlicowy i będę miał wpłaty, które są tutaj wpłacane. Jeszcze w tej chwili dokumentacja nie jest do końca zrobiona, bo tam prawnicy mieli to przejrzeć. Ale w tej chwili mieliśmy 3 czy 4 wynajęcia, dwie świetlice i dwa w GOK i już jest rejestr prowadzony. Będzie to tak wyglądało. Do tej pory było tak jak mówię, że zostawiałem szczególnie tym po remoncie świetlicom, bo nie wszystko od razu mogłem kupić. Nigdy nie ma tych pieniędzy, wiecie jak jest. Część traktowali jako zarobek świetlicy i kupowali. Rozliczanie oczywiście wewnętrzne, ja co jakiś czas sprawdzałem, razem uzgadnialiśmy. Tak to wygląda.

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala – Panie Dyrektorze czy rozważa Pan możliwość przekazania świetlic, tych wyremontowanych oczywiście, żeby sołectwa, rady sołeckie, mieszkańcy sami decydowali jak ta świetlica ma wyglądać, jak ma się rozwijać, co ma być tam organizowane, żeby dać możliwości mieszkańcom zadbania o własny majątek.

Dyrektor GOK – Pan Józef Podolak – to nie należy do mnie.

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala - ja nie pytam czy Pan taką decyzję podejmie tylko czy taka decyzja jest rozważana, bo to myślę, że rada też nie jest w stanie tej decyzji podjąć, bo to jest majątek gminy i tym majątkiem gospodaruje wójt, ale rada może niejako pewne sugestie tutaj w tej sprawie zgłosić, ale chcemy znać Pana zdanie w tej sprawie.

Skarbnik – Pani Urszula Borkowska – ja bym chciała na ten odpowiedzieć. Rada sołecka ma swoje środki i odpowiada za te środki. Jeśli miałyby być przekazane jeszcze środki oprócz tego, no to tu ani rada sołecka ani sołtys nie jest odpowiedzialny, upoważniony do tego, żeby rozdysponowywać takimi środkami, więc tutaj jakaś taka podległość pod Pana Dyrektora świetlic, bo to jest pracownik GOK podległy wójtowi i odpowiada za te środki, a sołtys, rada sołecka to tylko jedynie w ramach swojego funduszu sołeckiego. Pozostałymi środkami to myślę, że nie za bardzo.

Radna – Pani Małgorzata Kamińska – mieszkańcy mają wpływ na to, co w tej świetlicy się dzieje. Żadna świetlicowa nie pracuje sobie a muzu tylko robi to we współpracy z mieszkańcami. Mieszkańcy zgłaszają sugestie, czy chcą jakąś imprezę czy jakiegokolwiek ognisko i to jest wtedy robione. Nie jest tak, że ktoś robi to bez konsultacji z mieszkańcami.

Radny – Pan Sławomir Matuszewski – wygląda to w ten sposób, że te świetlice są obsługiwane przez GOK, natomiast dysponentem jest rada sołecka. Nikt nie będzie chciał tym gospodarować finansowo, bo i tak zarządza świetlicowa.

Radna – Pani Alina Szymańska – to są pieniądze publiczne.

Radny – Pan Sławomir Matuszewski – świetlica jest utrzymywana przez GOK, GOK nie wtrąca się do działalności świetlic wiejskich.

Radna – Pani Małgorzata Kamińska – wspiera tą działalność.

Dyrektor GOK – Pan Józef Podolak – pomagamy co możemy. Dostają opał, drewno gotowe już porąbane, przywiezione. Ja nie robię nic sam, po prostu jeżeli coś robię w danej miejscowości, to kontaktuję się z radą sołecką, z sołtysem. Sołtys to jest prawa ręka powiem i z nim większość.

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala - sołectwo dostaje fundusz sołecki. Te środki wydaje za sugestią wójta na zakupy projektów. Myślę, że to jest dobre rozwiązanie, ale myślę również, że sołectwo powinno zadbać o świetlicę, o to co w tej świetlicy się dzieje i w jaki sposób ta świetlica funkcjonuje. Nie Dyrektor GOK organizuje życie świetlicy tylko sołectwo, a mając do dyspozycji środki z funduszu sołeckiego plus te środki, które ma dyrektor w ciągu roku,

dotatkowo dokłada do funkcjonowania tej świetlicy, można dać sołectwom taką wolną rękę w organizowaniu tego życia świetlicowego i wtedy już te środki być może nie będą przeznaczane na projekty czy na dofinansowanie jakiegoś tam innego przedsięwzięcia, bo to jest zadanie gminy, żeby realizować chodniki, oświetlenie, itd. a to będzie służyło mieszkańcom, którzy chcą mieć w świetlicy odpowiedni poziom imprez sportowych, kulturalnych, rozrywkowych, chcą mieć w świetlicy odpowiednie wyposażenie, itd.. Taką mam sugestię, ale widzę w opinii Państwa radnych to jest nie do zrealizowania. Myślę, że powinniśmy dążyć do tego, żeby przekazywać kompetencje i odpowiedzialność za to co się we wsi dzieje sołectwom, nie zarządzać z pozycji gminy. Te świetlice, które mają dobrych organizatorów, dobrych pracowników świetlicowym one będą kwitły a te które czekają tylko na jakieś dyrektywy i pieniądze, które za tym przyjdą, to będą takie jak w niektórych miejscowościach.

Radny – Pan Sławomir Matuszewski – ale to co Pan mówi, to jest realizowane, zgłaszane do GOK i jest realizowane.

Radna – Pani Małgorzata Kamińska – sołectwo Łodwigowo doposażyło świetlicę z funduszu sołeckiego.

Radna – Pani Wioletta Sawicka – ja chciałam powiedzieć, że w Rychnowie rada sołecka zorganizowała bal przebierańców dla dzieci. Mieliśmy własne środki za wynajem świetlicy, dlatego nie prosiliśmy Pana Józefa o pomoc. Uważam, że impreza była bardzo udana, dzieciaków było mnóstwo i nikt nam nie narzucał czy mamy robić czy nie mamy robić, my podjęliśmy taką decyzję.

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala – Panie Przewodniczący o tym mówię, żeby tam gdzie jest inicjatywa, gdzie są chęci do działania, dać tym ludziom jeszcze jakąś dodatkową motywację w postaci tych środków, które Pan Dyrektor oprócz funduszu sołeckiego na te świetlice przeznacza. Żeby dyrektor pozbył się kłopotu z jednej strony w postaci zaopatrywania w jakieś drobne rzeczy a z drugiej strony, żeby świetlica była miejscem w którym gospodarują mieszkańcy a nie tak jak powiedziałem, centralnie sterowana administracja.

Przewodniczący Komisji – Pan Arkadiusz Piasecki – zastanawiam się jakby to miało być, czy na konto sołtysa miałyby być przelewane pieniądze?

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala – oprócz funduszu sołeckiego, który przypada z dokładnego wyliczenia na poszczególne sołectwa wynikające z ilości mieszkańców, rada gminy może podjąć uchwałę o przekazaniu dodatkowych środków. Rada Gminy może podjąć uchwałę o dodatkowe doposażenie czy dodatkową pulę pieniędzy dodaną do funduszy sołeckich. Niech w tym kierunku to zmierza.

Skarbnik – Pani Urszula Borkowska – ja dalej chcę zwrócić uwagę, że to są środki publiczne a jeśli miałyby być taka sytuacja, to przepraszam bardzo, Panie świetlicowe to kto by zatrudniał, sołtys.

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala – ja myślę, że mieszkańcy sołectwa opłacali by z tego.

Skarbnik – Pani Urszula Borkowska – ani mieszkańcy sołectwa ani sołtys nie są odpowiednimi osobami, które mogą zatrudniać pracowników, kto ma podpisać umowę o pracę, sołtys.

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala - kwestie prawne są do rozpatrzenia, chodzi o mój pomysł, który miałby zmierzać do dania środków dodatkowo dla poszczególnych świetlic.

Radna – Pani Małgorzata Kamińska – ale teraz też nie ma problemu ze środkami dodatkowymi, bo każda świetlica, która coś sobie zaplanuje, sołectwo zwraca się

czy do Pana Dyrektora czy bezpośrednio do wójta do gminy o dofinansowanie i nie ma problemu z dofinansowaniem jakiegokolwiek imprezy czy czegokolwiek, absolutnie. I to nie jest tak, że Pan dyrektor powie, że dzisiaj mamy zrobić babeczki, nic więcej, naleśników nie róbcie, absolutnie. Jak ktoś sobie zamarzy kulig i ognisko, to zwraca się o środki i robi, to ludzie o tym decydują a nie ktoś z góry. Ma Pan naprawdę błędne wyobrażenie o działalności świetlic wiejskich.

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala – bo w Mielnie nie ma świetlicy.

Radna – Pani Alina Szymańska – są sprawozdania, przecież można poczytać.

Przewodniczący Komisji – Pan Arkadiusz Piasecki - może Pan zna jakieś gminy gdzie to funkcjonuje?

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala – przygotuję na sesję taką informację. Na podstawie tych przykładów taką opinię przedstawiam.

Przewodniczący Komisji – Pan Arkadiusz Piasecki – ja mam pytanie odnośnie parkietu tam na tej sali gdzie odbywają się obrady naszej sesji, czy jest planowany remont albo wymiana tego parkietu, bo na jakiejś imprezie ostatnio zawadziłem o ten parkiet.

Dyrektor GOK – Pan Józef Podolak – najpierw jest planowany zewnętrzny remont. Parkiet już nie, bo to przeżytek, może jakieś twarde panele. Parkiet jest taki cieniutki, on już był przekładany kilka razy. Najpierw trzeba zrobić budynek z zewnątrz, okna, drzwi. To wszystko jeszcze będzie malowanie na nowo, bo to się zniszczy w czasie tego remontu. Jeżeli to będzie, to ja już myślę, wiem. On się kiedyś położył. Teraz jest zrobione odwodnienie dobre wkoło. Było tak, że poniedziałek przychodzimy a parkiet do góry się podniósł a w sobotę na wesele wynajęcie. Dzień i noc robili. Parkiet jest do wyrzucenia.

Przewodniczący Komisji – Pan Arkadiusz Piasecki – panel jest twardszy niż deska.

Dyrektor GOK – Pan Józef Podolak – tam jest wszystko jest okey jak nie pada deszcz. Wystarczy, że pada deszcz i zaczyna chodzić w mokrych butach, to wtedy jak papier ścierny, koniec.

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala – kujawiaka to jeszcze owszem, ale oberka to nie za bardzo na tym parkiecie. Panie Dyrektorze wobec tego co Pan powiedział na temat planowanego remontu czy jakiejś inwestycji, nie można za jednym zamachem zrobić jeszcze jakiejś dodatkowej przymiarki wymiany tej podłogi.

Dyrektor GOK – Pan Józef Podolak – przymiarkę można zrobić, ale na to nie dostaniemy pieniędzy, bo to jest na termomodernizację a podłoga nie należy do tego.

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala - te pieniądze z zewnątrz o których Pan mówi, będą przeznaczone na dach czy na poddasze. A dodatkowe środki z budżetu gminy. Chodzi o to, żeby przy tym samym bałaganie zrobić to za jednym zamachem.

Dyrektor GOK – Józef Podolak – myślę, że przy dobrej współpracy z radą, proszę bardzo. Myślę, że można, bo będzie i malowanie. Ja myślę, że tak.

Radny – Pan Dariusz Borkowski – czy w ramach remontu nie można zrobić świetlicy w Gładach, na samym zakręcie, środek wioski, tam jest obraz nędzy i rozpaczy.

Dyrektor GOK – Pan Józef Podolak – jak ja się orientuję, to w tej chwili jest dokumentacja robiona. Tam trzeba zrobić świetlicę taką jak w Marcinkowie. Dach jest zrobiony, ale na dłużej to on się nie nadaje.

Przewodniczący Komisji – Pan Arkadiusz Piasecki – była rozmowa na temat tej świetlicy, że idziemy w kierunku nowej.
Innych uwag nie zgłoszono.

Ad pkt 8. Przewodniczący Komisji – Pan Arkadiusz Piasecki – przechodzimy do kolejnego punktu – sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii za rok 2016.

Pełnomocnik Wójta d/s PiRPA – Pani Marzena Jabłonowska – otrzymaliście Państwo sprawozdanie. Nie chciałabym powtarzać, rozgadywać się.

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala – czy w ramach pracy komisji rozważacie takie możliwości ograniczenia ilości punktów sprzedaży.

Pełnomocnik Wójta d/s PiRPA – Pani Marzena Jabłonowska – to jest jeden z głównych punktów pracy programu profilaktyki, ale te punkty które są w tej chwili, one uzyskały pozytywną opinię i zgodę i działają. Chodzi o to żeby odbierać?

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala – w kompetencji rady jest określenie ilość punktów sprzedaży alkoholu. W każdym praktycznie sklepie można nabyć alkohol. Nie wiem czy są takie sklepy, w których nie prowadzi się sprzedaży alkoholu. Ja nie mówię o tym, żeby tutaj ograniczać konkurencję czy w jakiś inny sposób wpływać na działalność gospodarczą, ale niektóre z tych punktów są zlokalizowane według mnie dość nieszczęśliwie. Ja mam na przykład na myśli punkt sprzedaży w Mielnie przy drodze, gdzie 30 metrów od tego punktu sprzedaży jest plac zabaw. Nie ma możliwości żeby tych ludzi, którzy tam stoją na rampie przed sklepem zmobilizować, żeby weszli do tego ogródka, oni po prostu stoją albo siedzą na tej rampie, w tym czasie gdy na placu są dzieci. Po kilku piwach nie są to ludzie, którzy mają świadomość swoich reakcji, swoich zachowań, tego co mówią. W związku z tym czy takich punktów na terenie gminy jest więcej ja tego nie wiem.

Pełnomocnik Wójta d/s PiRPA – Pani Marzena Jabłonowska – współpracujemy również z Posterunkiem Policji. Wiem że Policjanci jeżdżą, kontrolują, ale na ten rok w programie zaplanowaliśmy szkolenie dla właścicieli sklepów i dla sprzedawców odnośnie sposobu sprzedaży alkoholu, napojów alkoholowych. W tym roku na pewno będą takie sytuacje, że przedstawiciele, zespół do spraw kontroli sprzedaży będzie kontrolował sklepy. Ilość punktów sprzedaży jakie przed laty określiła rada gminy, wynosi 30 punktów. Na chwilę obecną zezwolenia posiada 23 punkty. Nie jest limit wyczerpany, to po pierwsze. Po drugie zastanawiamy się w ostatnim czasie, te opinie które wydawaliśmy, zastanawialiśmy się co da powstrzymywanie się czy nie udzielanie pozytywnej opinii kiedy wiadomo, że mieszkańcy naszej gminy nie tylko kupują, nie tylko nabywają alkohol w lokalnych sklepach. Mnóstwo ludzi kupuje alkohol w marketach, w miastach, w dużych sklepach.

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala – moja uwaga nie dotyczyła tego gdzie oni się zaopatrują tylko lokalizacji.

Pełnomocnik Wójta d/s PiRPA – Pani Marzena Jabłonowska – u nas to obowiązuje już lata, ale oczywiście w tym roku będziemy się przyglądali jak również zarządzeniu sprzed lat, które określało warunki.

Radna – Pani Małgorzata Kamińska – jest zakaz spożywania alkoholu koło sklepu.

Pełnomocnik Wójta d/s PiRPA – Pani Marzena Jabłonowska – Policja reaguje i z tego co wiem, są mandaty. To co możemy zrobić, to robimy.

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala – jeżeli są jakieś wyniki tych kontroli, to one powinny być brane pod uwagę przy wydawaniu koncesji na kolejny rok. Jeżeli te kontrole prowadzone są a nie ma z tego żadnego pożytku, nie są w jakiś sposób uwzględniane to szkoda roboty.

Pełnomocnik Wójta d/s PiRPA – Pani Marzena Jabłonowska – 28 lutego jest jedno z takich szkoleń. Choroby członków zespołu do spraw kontroli nie pozwalają, jedna z pań nie może ze względów zawodowych, inne akurat są chore, więc nie tym razem. Przepisy się zmieniają, warunki się zmieniają, więc musimy się na nowo przyjrzeć tym wymaganiom co do lokalizacji, co do warunków. To jest w gminnym programie. W jednym z punktów szkolenie jest przewidziane i kontrole.

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala - ja rozumiem, że szkolenia mogą mieć jakiś pozytywny wydźwięk, pozytywny skutek dla ludzi którzy chcą z tych szkoleń korzystać i wiedzą, że wiedza tam zdobyta jest im przydatna, ale w tym interesie liczy się pieniądz i cokolwiek Pani powie na szkoleniu, to jest niewiele warte w stosunku do tego, co można utargować na kasie przy sprzedaży. Niezależnie od tego czy się łamie przepisy czy się nie łamie, ważne jest klient, któremu się podaje butelkę różnego typu napojów. Szkolenia owszem, ale intensyfikacja tych działań interwencyjnych i kontrolnych miałyby jakieś większe znaczenie niż samo szkolenie, wiadomo przyjdzie na szkolenie, bo musi przyjść, listę podpisze i być może z tego będzie rozliczany. Ta sprawa dotycząca usytuowania punktów w stosunku do innych obiektów użyteczności publicznej powinna być w bardziej rygorystyczny sposób postrzegana. Nie wiem czy przepisy nie stanowią tak, że ta odległość placu zabaw od punktu sprzedaży jest wystarczająca.

Pełnomocnik Wójta d/s PiRPA – Pani Marzena Jabłonowska – mówiąc o szkoleniach mam na myśli nowe warunki, nowe przepisy i udział członków komisji alkoholowej w tych szkoleniach, nie tyle sprzedawców, żebyśmy byli na czasie. Nie są takie proste jakby się mogło wydawać, dlatego że chociażby z pobieżnej takiej mojej wiedzy na ten moment, to jest tak, że my musimy zawiadomić właścicieli sklepów, że będzie taka kontrola, więc każdy już się do tej kontroli przygotowuje. To jest takie troszeczkę zamknięte koło. Podobnie jak zobowiązanie do leczenia, to nie jest takie proste jak się wydaje, że przedstawiciele komisji wchodzi do sklepu, chyba że właściciel który jest powiadomiony o takiej kontroli, zlekceważy, zapomni, nie wiem co i się okaże, że niestety są nieprawidłowości, to wtedy owszem. Przyjmuję tę sugestię i oczywiście postaramy się w tym roku tych kontroli troszeczkę przeprowadzić.

Radny – Pan Adam Butrymowicz – ci co spożywają to sami powinni się zastanowić czy w tym miejscu mogą. Pójdzie na plac zabaw czy pójdzie na boisko, to kto będzie za nim biegał.

Pełnomocnik Wójta d/s PiRPA – Pani Marzena Jabłonowska - ja już to mówiłam w ubiegłym roku, że od nas wszystkich to zależy, od przyzwolenia, od reagowania.

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala – w takim kraju żyjemy, nauczyciel chce przeprowadzić w szkole kartkówkę musi zapowiedzieć, na drodze stoi fotoradar, ale przed musi być znak - uwaga fotoradar. Pani wysyła kogoś na kontrolę, wcześniej musi Pani zawiadomić, inspekcja pracy też jadąc na kontrolę wcześniej wysyła. Ja to obserwuję i oceniam na przykładzie Mielnia i sądzę, że

gdyby ten punkt został pozbawiony prawa sprzedaży alkoholu, to nie sądzę, żeby ktoś kto chce wypić piwo, kupił to piwo koło kościoła i przyszedł wypić na ławkę koło sklepu przy skrzyżowaniu. Ja w tym kierunku taką sugestią zgłaszam. Trzeba baczniej przyjrzeć się tym punktom, które są zlokalizowane w pobliżu miejsc publicznych.

Radny – Pan Sławomir Matuszewski – wspomniał Pan tutaj o pieniądzach czyli, że kasa musi w sklepie grać. Koncesje też kosztują a my będziemy pozbywać się też dochodów.

Pełnomocnik Wójta d/s PiRPA – Pani Marzena Jabłonowska – to jest jeden z argumentów, jeżeli odmawiamy. Wiadomo, że ten alkohol gdzieś jest. Chociażby młodzież mówi, że kupuje biber. Nie mamy wpływu na to, ani koncesji ani żadnej kontroli.

Przewodniczący Komisji – Pan Arkadiusz Piasecki – szara strefa zawsze była. Nie wyeliminujemy tego.

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala – te pieniądze z koncesji wpływają, ale Pani Marzena dokładnie wie na co one są przeznaczane i na nic innego nie mogą być przeznaczone. Z tych pieniędzy chodnika nie zrobimy. Taka jest niestety prawidłowość.

Radna – Pani Małgorzata Kamińska - z drugiej strony, to właściciel sklepu zostanie ukarany za nie swoje winy.

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala - są przepisy, które określają pewne obowiązki właściciela prowadzącego sprzedaż alkoholu. Jeżeli on w sklepie otwiera piwo i pozwala pić na rampie przy sklepie piwo czy wino, to jest jego działanie niezgodne z prawem.

Pełnomocnik Wójta d/s PiRPA – Pani Marzena Jabłonowska – tu może tylko Policja i tylko Policja.

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala – od Policji nie można wymagać, bo przy każdym trzeba by postawić Policję.

Przewodniczący Komisji – Pan Arkadiusz Piasecki – może właściciela sklepu.

Radny – Pan Adam Butrymowicz – może wyższe mandaty.

Pełnomocnik Wójta ds. PiRPA – Pani Marzena Jabłonowska – wystawiają mandaty.

Radna - Pani Małgorzata Kamińska – dają mandaty, tylko nie mają z czego zapłacić.

Radna – Pani Alina Szymańska – zabierając koncesję pozbywamy się środków na profilaktykę.

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala – lepiej likwidować przyczyny niż walczyć ze skutkami.

Pełnomocnik Wójta d/s PiRPA – i program i sprawozdanie mają podobną budowę. Odnoszą się do pięciu podstawowych zadań jakie wynikają z ustawy. Macie dane tutaj. Ja tylko nieskromnie mogę się pochwalić, że od ubiegłego roku na terenie naszej gminy mają miejsce takie dobre praktyki jak chociażby z zakresu edukacji społecznej, spotkania. Jedno miało miejsce w GOK w ubiegłym roku, na które zapraszałam Państwa na temat dopalaczy – nowa twarz problemów społecznych, bo już teraz alkohol niestety odchodzi na dalszy plan a pojawiają się inne środki chemiczne. Na ten rok są zaplanowane dwa takie spotkania, na które już Państwa zapraszam, pierwsze 29 marca i tutaj przyjedzie do nas Pani wykładowca akademicki, psychoterapeutka Pani Bernadeta Jabłońska. Jest przez nas również zapraszana na wywiady profilaktyczne do szkół, które się cieszą dużą popularnością. Jest duża frekwencja rodziców, więc zapraszam również na te

dwa spotkania już dzisiaj – 29 marca o godzinie 13.00 w GOK. Tematy też są podane w programie. Myślę, że to będzie w środę, bo w środę są spotkania zespołu interdyscyplinarnego, może tydzień wcześniej w środę o godzinie 13.00. Na 3 godziny to jest pomyślane.

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala – gdyby było zainteresowanie udziałem w tym o czym Pani Marzena mówi, to możemy komisję przesunąć na godzinę 16.00. Jesteśmy od tego, żeby wiedzieć co się dzieje w gminie.

Pełnomocnik Wójta d/s PiRPA – Pani Marzena Jabłonowska - zapraszam na te spotkania dlatego, że są naprawdę bardzo ciekawe. Powiem tak, zapraszamy najlepszych. W tym roku już były takie spotkania we Frygnowie, Szczepankowie, w gimnazjum. Spotkania prowadziła Pani Bernadeta Jabłońska. Teraz jeszcze będą te dwa spotkania w marcu i we wrześniu. Również uczestniczymy w szkoleniach na wysokim poziomie. W tym roku również dzięki dofinansowaniu ze środków gminnej komisji stworzyliśmy gabinet socjoterapeutyczny w gimnazjum, który służy nie tylko uczniom ale i rodzicom, bardzo przyjemny. Wiadomo, że ta praca wymaga warunków szczególnych, dyskrecji i takich warunków gdzie młodzież się otwiera. To też jest duży sukces nasz w ciągu tych ostatnich dwóch lat.

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala – po ostatnim spotkaniu, które organizowane było w gminie, ja wyszedłem z tego, bo miałem wrażenie, że jestem na instruktazu chemiczno-farmaceutycznym, jaki środek, jak długo działa, jak mocno sponiewiera. Odniosłem wrażenie, że prelegent na tym się skupił, nie na sprawach społecznych dotyczących problemów narkotyków czy narkomanii, tylko właśnie na chemicznym podejściu do tego, co jest w jakich lekach i jak długo trzyma.

Pełnomocnik Wójta d/s PiRPA – Pani Marzena Jabłonowska – to był terapeuta od uzależnień i musi powiedzieć a rzeczywiście, to co mówił to brzmiało dość profesjonalnie.

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala - to była tematyka nie na nasze potrzeby i na nasz poziom.

Pełnomocnik Wójta d/s PiRPA – Pani Marzena Jabłonowska - zapewniam, że Pani Bernadeta Jabłońska dostosowuje poziom przekazu do audytorium, zapewniam.

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala - ja myślę, że nas nie zna.

Pełnomocnik Wójta d/s PiRPA – Pani Marzena Jabłonowska - to jest psychoterapeutka, która do każdego podejście ma i w trakcie spotkania potrafi odpowiednio reagować na reakcję zebranych. Mówi językiem własnego doświadczenia.

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala – prosiłbym żeby ten program przedstawić na sesji rady gminy.

Pełnomocnik Wójta d/s PiRPA – Pani Marzena Jabłonowska – bardzo dobrze układa się współpraca z sołtysami i opiekunami świetlic. Myślę, że przez ten rok poznałam wiele osób z tej gminy. Jestem osobą rozpoznawalna. Daję swój telefon do kontaktu.

Innych uwag nie zgłoszono.

Ad pkt 9. Przewodniczący Komisji – Pan Arkadiusz Piasecki – przechodzimy do kolejnego punktu – oferta imprez sportowych dla dzieci.

Sekretarz – Pan Waldemar Szydlik – dostarczyłem Państwu taki wykaz imprez sportowych dla dzieci na rok 2017. W związku z tym, że mamy dzisiaj tyle tych

punktów, w tym najważniejszą uchwałę dotyczącą sieci szkół, która zajmie dużo czasu, nie wiem czy w tym momencie mam to odczytywać.

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala – mam pytanie może nie do tego punktu, ale do informacji na temat tego, co w gminie w zakresie sportu się dzieje. Ja czasami szukam jakichś informacji o wydarzeniu, bo jakimś echem taka informacja do mnie dociera, ale powiem szczerze, że nie ma takiego miejsca gdzie te informacje są publikowane. Strona internetowa nie za bardzo daje opis tych wydarzeń. Myślę Panie Waldemarze, że warto na to zwrócić uwagę. Młodzi ludzie chcą pokazać swoim kolegom, swoim rodzicom, swoim znajomym, że oto na tej stronie jestem ja a w tekście jest wymienione moje nazwisko. To w jakiś sposób ludzi mobilizuje i przyciąga. Chcą po prostu zabłyszczeć wśród kolegów. Może to się nazywa szpan, może jakaś inna forma pokazywania postawy. Proszę zwrócić większą uwagę, żeby te imprezy, nawet o puchar dyrektora szkoły czy o jakiś dyplom, żeby były umieszczane w miejscach dostępnych dla tych ludzi, bo dzisiaj internet jest powszechnym narzędziem dla młodego człowieka i żeby tam informacje na ten temat zamieszczać.

Sekretarz – Pan Waldemar Szydlik – mi się wydaje, że te informacje po każdej imprezie zamieszcza, z tym że jest to strona facebooka. Najbardziej rozpowszechniona forma komunikacji w tej chwili. Po każdej imprezie od razu zamieszczam zdjęcia, informacje. Na to wychodzi, że Pan nie ma facebooka.

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala – nie mam. Na tym facebooku jest zamieszczone siedemdziesiąt parę fotek i jedno zdanie – turniej piłkarski o puchar wójta. To nie jest informacja. Słabo ta informacja wygląda.

Sekretarz – Pan Waldemar Szydlik - staram się więcej informacji zamieszczać do prasy, z tym że ta prasa to różnie reaguje, tym bardziej Gazeta Ostródzka. Nasz Głos bardziej to zamieszcza. Ludzie lubią zajrzeć do gazety i siebie tam zobaczyć i swoje nazwisko, no to niestety różnie z tym bywa. Jeśli chodzi o promocję, staram się, żeby to jak najbardziej rozpowszechnić. Nam zależy żeby ten sport pokazać, że na terenie gminy się coś dzieje.

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala – imię, nazwisko dziecka.

Radna – Pani Małgorzata Kamińska – niekoniecznie, ustawa o ochronie danych osobowych nakłada ogromne obostrzenia jeśli chodzi o to. Żeby móc umieścić jakiegokolwiek imię i nazwisko dziecka trzeba mieć zgodę rodzica.

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala – Pani Małgorzato dziecko za zgodą rodzica bierze udział w imprezie masowej.

Radna – Pani Małgorzata Kamińska – owszem oprócz tej zgody trzeba mieć zgodę na publikację tych danych.

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala – chcecie utajniać wszystko.

Radna – Pani Małgorzata Kamińska - w szkole na początku roku szkolnego przygotowuje się specjalne właśnie oświadczenia, które rodzice podpisują, że wyrażają zgodę na to, żeby dane dziecka znalazły się na stronie, udział w konkursach, itd.. Tego wymaga od nas ta ustawa. Jest to ustawa o ochronie danych osobowych i koniec.

Sekretarz – Pan Waldemar Szydlik – trzeba mieć zgodę na udział w zawodach.

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala – ja uważam, że nie jest tak jak Pani mówi.

Radna – Pani Małgorzata Kamińska – jest, bo byliśmy na szkoleniu.

Innych uwag nie zgłoszono.

Ad pkt 10. Przewodniczący Komisji – Pan Arkadiusz Piasecki – przechodzimy do kolejnego punktu jakim jest analiza realizacji Wieloletniego Planu Inwestycyjnego.

Sekretarz – Pan Waldemar Szydlik – jeśli chodzi o analizę Wieloletniego Planu Inwestycyjnego w 2016 roku zakładał między innymi: budowę chodnika w miejscowości Stębark – od ronda do gimnazjum. Według planu miało to być 100 tys. zł, wydano 114.943,50 zł. Plan zakładał również budowę chodnika w miejscowości Frygnowo za 40 tys. zł, wydano 49.371,- zł. Budowa chodnika w miejscowości Gierzwałd 25.552,- zł, wydano mniej – 19.100,- zł. Modernizacja oświetlenia w miejscowości Zybułtowo 30 tys. zł zakładano, wydano 29.820,- zł. Modernizacja oświetlenia wraz z projektem w miejscowości Stębark - wykonano część zakresu. Przewidziano 14 tys. zł, wydano 24.293,- zł. Budowa placu zabaw w miejscowości Tymawa i Omin przewidziano 18.600,- zł, wydano 12.871,- zł. Budowa placu zabaw w miejscowości Korsztyn planowano 11.806,- zł, wydano 40.902,- zł. Zagospodarowanie terenu boiska w miejscowości Dylewo 20 tys. zł zaplanowano, wydano 20 tys. zł. Jeśli chodzi o zaopatrzenie w wodę – budowa stacji podnoszenia ciśnienia wody w Dylewie – planowano 55 tys. zł, wydano 54.267,- zł. Zakup komina do kotłowni w Gierzwałdzie - 80 tys. zł a poniesiono koszt 79.335,- zł. Te zaplanowane działania w tym roku 2016 zostały wykonane, może poza jednym zadaniem, to chodziło o zespół sportowo- rekreacyjny w miejscowości Kiersztanowo, to będzie wykonane niestety już w tym roku. Wiązało to się z przeprojektowaniem obecnego terenu, uzyskaniem zgód między innymi Starostwa Powiatowego, bo tam blisko droga jest, dlatego to się przeciągnęło. W 2017 roku to będzie wykonane, a poza tym wszystko co planowaliśmy, to wykonano w 2016 roku.

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala – proszę Państwa ja celowo wprowadziłem ten punkt do porządku obrad, bo tak jak powiedziałem, te przedsięwzięcia zaplanowane na lata 2016, 2017 i najbliższe 2018 według takiej dość skromnej wiedzy możemy ocenić czy to są rzeczy do zrealizowania czy też nie. Powinniśmy jeszcze raz przejrzeć i zastanowić się które z tych rzeczy są naprawdę do zrealizowania a które niestety trzeba będzie albo skreślić albo przesunąć na kolejne lata, bo to ja rozumiem, że na wszystkie te przedsięwzięcia nas nie stać, ale trzeba w jakiś sposób podejść do tego tematu pragmatycznie i rzeczywiście zdecydowaną reakcją powiedzieć, to możemy zrobić w 2017 roku, to przesuwamy na 2018 a z 2018 na kolejne lata, ale priorytety musimy ustalić w takich granicach, na jakie nas stać. Możemy mieć złudzenia, że da się pozyskać jakieś środki i być może te środki uda się pozyskać, ale realnie patrzmy na przedsięwzięcia które są do zrealizowania. Dlatego mam propozycję, żeby zobowiązać wójta w osobie Pana Waldemara, żeby w najbliższym czasie przystąpił do modernizacji tej uchwały i tego zestawienia wydatków na poszczególne przedsięwzięcia w tym planie inwestycyjnym na lata 2016 – 2020, bo opieramy się na jakichś dokumentach, które są realne a nie tylko naszymi marzeniami.

Sekretarz – Pan Waldemar Szydlik – jak najbardziej, przy tworzeniu tego planu podkreślaliśmy, że nie jest to sztywne, zawsze można aktualizować, modernizować. Jak najbardziej w tym momencie możemy zmodernizować ten plan.

Przewodniczący Komisji – Pan Arkadiusz Piasecki – powinniśmy wszyscy w tym uczestniczyć.

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala – to byłoby najlepsze rozwiązanie, żeby usiąść i każdy z nas zaopatrzone w ten plan który jest do tej pory i punkt po punkcie analizujemy, co jesteśmy w stanie zrobić w 2017 a co

przesuwamy na kolejne lata. To jak gdyby wykasowałyby niektóre rzeczy, nie zwać wina na tego, kto to przygotował tylko sami spróbujmy podejść w jakiś konstruktywny sposób.

Sekretarz – Pan Waldemar Szydlik – jestem za.

Przewodniczący Komisji – Pan Arkadiusz Piasecki – trzeba wprowadzić do porządku.

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala – proponuję na następne posiedzenie komisji, ale tylko na następne posiedzenie komisji, żeby na sesji nie rozmawiać, żebyście Państwo zapoznali się z tym projektem, z tą uchwałą, z tymi propozycjami. Usiądziemy pół godziny i powinniśmy to w jakiś sposób zrobić. W tym kierunku powinniśmy działać.

Innych uwag nie zgłoszono.

Ad pkt 11. Przewodniczący Komisji – Pan Arkadiusz Piasecki – przechodzimy do kolejnego punktu jakim jest ocena realizacji zadań w ramach funduszu sołectkiego w 2016 roku.

Sekretarz – Pan Waldemar Szydlik – jeśli chodzi o tą ocenę Państwo też również otrzymaliście. Myślę, że nie ma sensu czytać każdej miejscowości, bo Państwo się z tym zapoznaliście.

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala – ja mam pytanie dotyczące Korsztyna, bo tam w planie inwestycyjnym jest kwota 11 tys. zł a wykonanie 40 tys. zł. Są kwoty dodatkowe z budżetu.

Sekretarz – Pan Waldemar Szydlik – rada dołożyła środki.

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala – ja kiedy prosiłem o zrobienie takiego zestawienia, prosiłem żeby podać te środki dodatkowe, które zostały do tego funduszu niejako dołączone. Skąd się wzięła kwota – 11.800,- zł? W Wieloletnim Planie Inwestycyjnym jest kwota 11.800,- zł.

Radna - Pani Alina Szymańska – nie składali wniosku do funduszu sołectkiego.

Radny – Dariusz Borkowski – nie złożyli wniosku i dostali więcej.

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala – ja mam takie mieszane uczucia, bo chciałoby się żeby wszystkie sołectwa z tego funduszu korzystały, żeby miały możliwość zainwestowania czy też zakupienia wyposażenia czy zrobienia czegokolwiek we własnym zakresie na podstawie własnych pomysłów i zrealizowania własnych potrzeb. Ale jak czytam w dokumentach, które wcześniej dostaliśmy, że siedem sołectw nie przystąpiło do funduszu sołectkiego a oczekują, że w budżecie gminy jakieś tam środki zostaną, zabezpieczone, niby na co. Chodzi o to żeby rada też w jakiś sposób zabrała głos w tej sprawie. Skoro sołectwo nie chce zmobilizować się do jakiegokolwiek własnego udziału w jakichś pracach, to dlaczego temu iść sołectwu na rękę i te środki przyznawać. Ma szansę przystępując z projektem; nie jest to trudna sprawa. Jedenaście czy tam więcej sołectw zrealizowało lepiej lub gorzej ale zrealizowało. Natomiast dawanie pieniędzy tylko dlatego, że ktoś oczekuje na te pieniądze, to jest swoistym nadużyciem z naszej strony, dlatego prosiłbym, żebyście się Państwo też w tej sprawie wypowiedzieli. Ja rozumiem, że można coś zrobić lepiej, coś zrobić gorzej, ale jeżeli chce się coś zrobić, to zawsze coś z tego wyjdzie a jeżeli się usiądzie i czeka się że wójt nam to załatwi a rada przyklepie, to jest trochę demoralizujące podejście, bo nie pobudzają ludzi do aktywności, do własnej inicjatywy. Taka sytuacja tych, którzy chcą coś zrobić, do takiego aktywnego działania zniechęca. Takie jest moje zdanie w tej sprawie.

Radny – Pan Dariusz Borkowski – Pana Przewodniczącego popieram, bo niektórzy muszą kombinować jak koń pod górkę, a tu nie robią nic i dostaną.

Radna – Pani Małgorzata Kamińska – powinniśmy ustalić, że ktoś nie złoży wniosku, nie dostanie pieniędzy.

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala – taki sygnał to powinien wyjść jednoznacznie ze strony rady, że rada nie będzie popierała takiej sytuacji, w której sołtys nic nie zorganizował a oczekuje pieniędzy jak gdyby za friko, że dostanie tyle samo, ile tam mu się w tym w funduszu sołeckim należy, bo to dla tych Państwa którzy uczestniczą w funduszu sołeckim, coś próbują robić, wiedzą jaki to jest ciężki kawałek chleba, wiedzą jak trzeba się boksować z różnymi przeciwnościami i próbować cokolwiek zrobić. Macie Państwo przykład poprzedniego roku, więc porozmawiajcie z sołtysami, dowiedcie się jakie są bolączki w tym zakresie, jakie trudności. To jest właśnie nasze zadanie, żeby ludzi mobilizować, ale mobilizować i zachęcać do własnej pracy, nie dawać niczego jakby za darmo.

Przewodniczący Komisji – Pan Arkadiusz Piasecki - to też przyczyniłoby się do tego, że na sołtysów są wybierano by jeszcze bardziej kompetentne osoby, ale dopiero od września.

Radna – Pani Małgorzata Kamińska – trzeba powiedzieć jasno na sesji, że sołectwa które nie złożą wniosków, nie dostaną żadnych pieniędzy, że nie będzie zaklepywania w budżecie pieniędzy na cokolwiek jak nie będzie wniosków. Nie ma wniosku, nie ma pieniędzy i wtedy sprawa jest otwarta.

Radny – Dariusz Borkowski – dość że nie złożą wniosku, to jeszcze im dołożą.

Radna – Pani Małgorzata Kamińska – trzeba jasno na sesji powiedzieć, bo sołtysi będą na sesji, że jeżeli sołectwo nie składa wniosku, to znaczy że nie ma żadnych potrzeb, nie potrzebne im są pieniądze i tych pieniędzy po prostu nie będzie, żeby sołtysi mieli jasno wiadomość tego. Można nawet jakieś pismo zredagować i wysłać do sołtysów i rad sołeckich, że sołectwo które nie złoży wniosku, nie będzie miało żadnych pieniędzy na przyszły rok. W jakiś sposób to zmobilizuje wszystkich sołtysów.

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala – z funduszu sołeckiego nie jesteśmy w stanie zawojować świata, a tym bardziej w małych miejscowościach. To będzie dotyczyło troku 2018, ale takie obietnice dotyczą roku 2017, że sołectwo rezygnuje z funduszu sołeckiego, ale zgłasza żeby zarezerwować w budżecie jakieś tam środki. Pani Skarbnik może nam wyjaśni czy w budżecie są takie środki zarezerwowane?

Skarbnik – Pani Urszula Borkowska – tak, są zarezerwowane.

Radna – Pani Małgorzata Kamińska - ale z drugiej strony można powiedzieć, że sołectwa, które nie złożyły wniosków a tylko chciały, żeby im to w budżecie zapewnić, to że dostaną te pieniądze jeśli będą, a jak nie będą to nie dostaną.

Przewodniczący Komisji – Pan Arkadiusz Piasecki – myślę, że w tym temacie jesteśmy jednomyślni. Tę nowinę dla sołtysów ogłosi Pan na sesji.

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala - to że w sporej liczbie spraw się różnimy, wcale nie znaczy, że w innych nie możemy mówić zgodnym głosem. Uważam, że mamy prawo wypowiadać się jako rada. Tam gdzie się różnimy, to się różnimy. Tam gdzie mamy wspólną wizję i wspólny pomysł, to też o tym powinniśmy mówić i do mieszkańców gminy docierać z takim przekazem.

Ad pkt 12. Przewodniczący Komisji – Pan Arkadiusz Piasecki – przechodzimy do kolejnego punktu – informacja o wniesionych skargach, zażaleniach i wnioskach w 2016 roku.

Sekretarz – Pan Waldemar Szydlik – jeśli chodzi o skargi i zażalenia które zostały wniesione do urzędu, to w 2016 roku takich skarg nie było. Jeśli chodzi o radę gminy to odnotowano 3 skargi.

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala - ja myślę, że to wiemy co do rady wpłynęło. Jest procedura składania skarg i zażaleń do urzędu na kierownika jakiejś komórki czy na dyrektora szkoły, to też jest forma skargi i o tym chcieliśmy wiedzieć. To co dotyczy skarg rozpatrywanych przez radę gminy, to wiemy. Nie będziemy tutaj się specjalnie rozwodzić.

Sekretarz – Pan Waldemar Szydlik - jeśli chodzi o skargi zgłoszone w rejestrze prowadzonym w urzędzie gminy, to takich skarg nie było, jeśli chodzi o urząd. Do urzędu nie wpłynęły takie skargi.

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala - tak myślałem, że ludzie jeszcze nie mają takiego zwyczaju, żeby na urząd się skarżyć.

Sekretarz – Pan Waldemar Szydlik – całe szczęście.

Innych uwag nie zgłoszono.

Ad pkt 13. Przewodniczący Komisji – Pan Arkadiusz Piasecki – kolejny punkt – plan sprzedaży nieruchomości gminnych.

Sekretarz – Pan Waldemar Szydlik – w 2017 roku zaplanowano sprzedaż działki w obrębie Stębark – jeśli chodzi o lokalizację, to jest działka za domem nauczyciela i tam jest osoba zainteresowana kupnem działki, poza tym dwie działki w miejscowości Grunwald, to jest w tym miejscu gdzie wcześniej planowano ten teren rekreacyjno-sportowy, z którego zrezygnowano później na korzyść tego większego, który został zagospodarowany tam przy tym sklepu. W związku z tym te działki w tej chwili są nasze i w planach jest również sprzedaż tych dwóch działek. Poza tym jest jeszcze w planach w 2017 trzynaście działek, które znajdują się w miejscowości Gierzwałd i to są działki, które tutaj Państwo widziecie wzdłuż tej drogi w stronę bloków po lewej stronie. To jest przy dawnym nasypie torów kolejowych.

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala – każda z tych działek może być samodzielnie zabudowana?

Sekretarz – Pan Waldemar Szydlik – tak. To tak jakby osiedle domków jednorodzinnych może być.

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala - tak jest w planach zagospodarowania.

Radna – Pani Małgorzata Kamińska – tak.

Sekretarz – Pan Waldemar Szydlik - to jeszcze trochę potrwa, zanim będzie można sprzedawać te działki. Miejsce jeśli chodzi o zabudowę jednorodziną, to jest dobre. Tu jest droga.

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala – ja bym chciał się dowiedzieć o taką sprawę, czy gmina posiada takie obszary, niekoniecznie w centrum zabudowy ale w okolicy miejscowości, skąd niedaleko byłoby poprowadzić media, ale z takim przeznaczeniem na wykorzystanie do nieuciążliwej, drobnej produkcji przemysłowej czy rzemieślniczej czy jakichkolwiek usług. Podkreślam nie na kurniki, chlewnie, świnie czy tam cokolwiek uciążliwego. Chodzi mi o to, żebyśmy mieli wiedzę czy takie tereny jeszcze w gminie są, z których gmina może skorzystać przygotowując te tereny

jako tereny inwestycyjne i sprzedając nie jako surową ziemię rolną tylko jako ziemię przekształconą pod zabudowę przemysłową, usługową.

Sekretarz – Pan Waldemar Szydlik – o jednej działce o której wiem, że jest inwestycyjna, to jest działka przy tej wieży telekomunikacyjnej, chyba „Plusa” jest w miejscowości Rychnowo.

Radna – Pani Małgorzata Kamińska – wójt mówił, że tereny inwestycyjne są między Wróblami a Rychnowem.

Sekretarz – Pan Waldemar Szydlik – to nie są nasze. Jedna mi się kojarzy, bo byli zainteresowani pod fotowoltanikę, ale fotowoltanika chyba słaby interes przynosi.

Przewodniczący Komisji – Pan Arkadiusz Piasecki – na razie są przepisy niesprzyjające.

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala – w Stębarku miała powstać ferma fotowoltaniczna.

Sekretarz – Pan Waldemar Szydlik – tak, ale też prywatnie. Jeśli chodzi o te działki, to w tej chwili nie mamy za dużo. Wiem z tego względu, że planowana jest taka trasa rowerowa ze środków unijnych, szukaliśmy takich miejsc gdzie można było zlokalizować takie wiaty, gdzie można było się schować w czasie deszczu, coś naprawić, itd., nawet takich małych działek, to takich miejsc bardzo mało mamy. Udało nam się sześć takich miejsc znaleźć po tej trasie gdzie planowana jest ścieżka rowerowa, ale to są małe działki.

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala – w 2011 roku była mowa na temat ścieżek rowerowych Stębark – Mielno.

Sekretarz – Pan Waldemar Szydlik – nie, to nie to. Te trasy rowerowe prowadzi po dawnym nasypie między innymi aczkolwiek część nasypu została sprzedana. Między innymi takie planowane są miejsca gdzie można by było wiaty postawić, jakieś takie przystanki gdzie można by było usiąść, odpocząć i to ze środków unijnych LGD planuje takie coś zrobić.

Przewodniczący Komisji – Pan Arkadiusz Piasecki – gdzie będą te trasy rowerowe?

Sekretarz – Pan Waldemar Szydlik – te trasy rowerowe były już wyznaczone w 2010 roku. Te trasy rowerowe są na tej tablicy jak się idzie do Urzędu Gminy. Teraz już może trochę wyblakły, ale są zaznaczone. Jak będą środki unijne, to może poprawią. Ma być 6 miejsc przystankowych na tych trasach.

Przewodniczący Komisji ogłosił pięciominutową przerwę.

Ad pkt 14. Przewodniczący Komisji – Pan Arkadiusz Piasecki – kolejnym punktem projektu obrad jest zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany WPF Gminy Grunwald na lata 2017 - 2027.

Skarbnik – Pani Urszula Borkowska – WPF załącznik Nr 1 został przygotowany zgodnie z uchwałą budżetową. W WPF zmniejszono dochody i wydatki o kwotę 106.095,88 zł.

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala – z czego to wynika?

Skarbnik – Pani Urszula Borkowska – to ja przejdę do uchwały budżetowej. Innych uwag nie zgłoszono.

Przewodniczący Komisji – Pan Arkadiusz Piasecki – przechodzimy do następnego projektu – w sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald na 2017 rok.

Skarbnik – Pani Urszula Borkowska – budżet zmniejszamy o 106.095,88 zł. Został zwiększony plan grzywien i kar o 60 tys. zł. To wynika z wyroku. My

wygraliśmy sprawę z Panem Dygaczem, to jest związane z placami zabaw, to jest 60 tys. zł należności głównej, 10.200,- zł to są opłaty związane z pełnomocnictwem, z radcą prawnym jak również wstępnie do chwili obecnej 3,5 tys. zł odsetki. Odsetki mogą jeszcze wzrosnąć, bo to jest do dnia zapłaty. Na razie przyjmuję 3,5 tys. zł. Zwiększono dotację o 1.878,12 zł, to jest związane z dotacją otrzymaną z powiatu na pomoc radców prawnych, zwiększono wpływy z podatku od nieruchomości w kwocie 150 tys. zł, zmniejszono natomiast dochody od osób fizycznych podatku dochodowego o 794,- zł i zmniejszenie subwencji w części oświatowej i tu jest taka największa kwota, która ma ogromny wpływ na zmniejszenie tego budżetu, zmniejszenie tej subwencji jest w kwocie 362.497,- zł i zwiększenie wpływów z dochodów z usług – 31.201,- zł i zwiększenie dotacji celowej na dodatki mieszkaniowe w kwocie 416,- zł. Te wszystkie zwiększenia i zmniejszenia wpływają na to, że budżet zostaje zmniejszony o 106.095,88 zł. To jest po stronie dochodów. Analogicznie po stronie wydatków również wpływają zmniejszenia. W jednych paragrafach, działach są zwiększenia, w innych zmniejszenia, dlatego też sumując razem jest to 106.095,88 zł. Przedstawiłam dokładnie w objaśnieniach wydatki gdzie zwiększono gdzie zmniejszono.

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala – 60 tys. zł z tytułu wpływu z grzywien i kar, kto to płaci?

Skarbnik – Pani Urszula Borkowska – to jest wygrana sprawa z Panem Dygaczem. To jest kwestia wygranej sprawy za plac zabaw. To jest należność główna. Natomiast 10.200,- zł to są koszty procesu i zastępstwa procesowego, kwota 3,5 tys. zł to są planowane odsetki, które mogą ulec zmianie.

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala – te trzy pierwsze pozycje wynikają z procesu?

Skarbnik – Pani Urszula Borkowska – te trzy pierwsze pozycje. Jest prawomocny wyrok. W tej chwili jeśli nie będzie wpłat, będziemy kierować na drogę postępowania do komornika.

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala – mam pytanie do załącznika pierwszego, jest jedna strona i z zakończenia tej strony z sumowania nie wynika 30 mln zł.

Skarbnik – Pani Urszula Borkowska – ale to jest przed zmianą.

Przewodniczący Radny Gminy – Pan Ryszard Bala – z tych zestawień, które są na pierwszej stronie nie wynika, że tam jest 30 mln zł.

Skarbnik – Pani Urszula Borkowska – Państwu przedstawiam tylko tam gdzie są zmiany. Nie przedstawiam całych dochodów gdzie nie ma zmian tylko w tych rozdziałach i paragrafach gdzie wynikają zmiany. Cały budżet stanowi w tej chwili 30.346.127,39 zł i zmiany nastąpiły tylko w tych paragrafach a więc tylko to Państwu przedstawiam. Myślę, że nie ma sensu przedstawiać tych działów, rozdziałów w których nie ma zmian. To by było trzy, cztery strony i mniej czytelne.

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala – na poprzedniej sesji zdaje się taką decyzję podjęliśmy, że z jednej z tych kwot która jest w załączniku nr 4 gdzie jest zaksięgowane na niepubliczne przedszkole, mieliśmy wyodrębnić kwotę 40 tys. zł i na kanalizację w miejscowości Mielno. Ani tego załącznika trzeciego nie mam, ani nie ma potwierdzenia, że ta kwota została w jakiś sposób tam przeniesiona.

Skarbnik – Pani Urszula Borkowska – kwota ta nie została przeniesiona a ta kwota została zdjęta z tego załącznika, o którym Pan wspomina, natomiast została ona przyjęta do pokrycia zmniejszenia niestety subwencji oświatowej na 362 tys.

zł. Zmieniła się sytuacja, dostaliśmy zmniejszoną subwencję oświatową o 362 tys. zł i w budżecie musimy to jakoś zabezpieczyć to zmniejszenie.

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala – rozumiem czyli z tego wynika, że na kanalizację w Mielnie nie ma pieniędzy?

Skarbnik - Pani Urszula Borkowska – w tej chwili nie ma.

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala - jak Pani przewiduje, w jakim okresie?

Skarbnik – Pani Urszula Borkowska - nie wiem, jak będą jakieś inne dochody, jakieś inne wpływy, to wtedy będziemy mogli rozważać tą sytuację.

Innych uwag nie zgłoszono.

Przewodniczący Komisji – Pan Arkadiusz Piasecki - przechodzimy do kolejnego projektu – w sprawie dochodów jednostek budżetowych Gminy Grunwald prowadzących działalność na podstawie ustawy o systemie oświaty.

Skarbnik – Pani Urszula Borkowska – chodzi konkretnie o to, żeby dla jednostek oświaty czyli szkół otworzyć rachunki dochodów własnych. Dotyczy to przede wszystkim dożywiania. W związku z tym że zmieniły się przepisy w sprawie centralizacji wat, szkoły też podlegają owatowaniu czyli musimy też rozliczać z watem i w tym wypadku jako tako dożywianie nie podlega odliczeniu wat aninaliczaniu wat, jednak do zestawień trzeba to brać. Żeby mieć więc pełną kontrolę, pełne księgowania i pełną wiedzę jaki to jest podatek, należy to przyjąć do gminy. Do tej pory szkoły prowadziły we własnym zakresie tą swoją księgowość i przyjmowały pieniądze od rodziców czy od dzieci czy też z GOPS. W tej chwili żeby taka istniała możliwość, nie ma możliwości przyjęcia tych pieniędzy na rachunki, które w tej chwili szkoły mają, musi to być tzw. wyodrębniony rachunek dochodów własnych. Tam będą wpływały środki na dożywianie, jak również będzie z tego rachunku będą opłacane faktury za zakupione artykuły spożywcze. Na tym rachunku też będą inne takie dochody jak darowizny czy spadki. To taki rachunek na który szkoły będą mogły zbierać swoje pieniądze i wydatkować na przeznaczony cel czyli na dożywianie. Żeby jednak te rachunki dochodów własnych można było otworzyć potrzebna jest uchwała rady właśnie o takim tytule, o tych dochodach jednostek budżetowych. W związku z tym dlatego też wynikła taka uchwała, konieczność podjęcia takiej uchwały, żeby można było otworzyć te rachunki dla każdej jednostki oświatowej.

Uwag nie zgłoszono.

Przewodniczący Komisji – Pan Arkadiusz Piasecki – przechodzimy do kolejnego projektu uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2017 rok.

Uwag nie zgłoszono.

Przewodniczący Komisji – Pan Arkadiusz Piasecki – przechodzimy do kolejnego projektu uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Grunwald na 2017 rok.

Sekretarz - Pan Waldemar Szydlik – taką uchwałę podejmujemy corocznie. W związku z tym w tym roku na 2017 taka uchwała jest Państwu przedstawiona. W tytule uchwały program zawiera podstawowe zapewnienia jeśli chodzi o opiekę nad bezdomnymi zwierzętami, opiekę weterynaryjną jak również sposób pobytu tych

naszych zwierzaków. Na ten cel w 2017 roku przeznacza się 25 tys. zł. Wyznaczone jest również gospodarstwo rolne w celu zapewnienia miejsca dla zwierząt gospodarskich w 2017 roku. Tak że te wszystkie warunki zostały spełnione. Taki projekt uchwały przedstawiony do Państwa akceptacji.

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala – ja mam takie pytanie, jakie są koszty przekazania zwierząt do schronisk w ciągu roku?

Skarbnik – Pani Urszula Borkowska – utrzymanie jednego psa w schronisku kosztuje 250,- zł miesięcznie.

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala – kto na terenie gminy odławia psy bezpańskie? Skąd one tam do tego schroniska się biorą?

Sekretarz – Pan Waldemar Szydlik – jest taka firma, która się tym zajmuje. Kontaktujemy się z takim stowarzyszeniem, które zajmuje się tymi sprawami i ono zleca nam firmę, która ewentualnie by się tym zajęła jeżeli taki problem istnieje. Oni wtedy przyjeżdżają, odławiają i zabierają. Schronisko same nie odławia.

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala – w związku z tym gmina też za to płaci?

Sekretarz – Pan Waldemar Szydlik – nikt by się nie narażał, żeby takiego psa samemu dostarczać do schroniska.

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala – ja mam takie pytanie w związku z tym, czy nie celowym byłoby ograniczenie populacji tych psów i kotów?

Skarbnik – Pani Urszula Borkowska – prowadzimy taką kampanię, że jak są jakieś bezdomne psy i koty, jest możliwość przeprowadzenia zabiegu sterylizacji u weterynarza i gmina płaci za to, żeby ograniczyć tą populację.

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala – w 100% gmina płaci?

Skarbnik – Pani Urszula Borkowska – tak.

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala – a w tym programie tego nie zauważyłem.

Sekretarz – Pan Waldemar Szydlik – jest – ograniczenie populacji bezdomnych zwierząt poprzez sterylizację i kastrację zwierząt domowych, w szczególności psów i kotów.

Innych uwag nie zgłoszono.

Przewodniczący Komisji – Pan Arkadiusz Piasecki – przechodzimy do kolejnego projektu w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie na własność Gminy Grunwald nieruchomości niezabudowanej położonej w obrębie geodezyjnym Pacółtowo.

Sekretarz – Pan Waldemar Szydlik – jest obręb Pacółtowo a miejscowość Pacółtówko. Chodzi o to że zamieniamy działki po to, żeby urządzić drogę lokalną, naszą gminną. Jak Państwo w Pacółtówce byliście, jest jak gdyby rondo, to rondo jest już zagospodarowane, w związku z tym musimy w formie darowizny osoby, które posiadają tą działkę, w formie darowizny przekazują na rzecz gminy tę działkę i na tej działce po prostu jakby urządzamy drogę i ta droga będzie już drogą gminną. Na tym polega treść tej uchwały. Przejmujemy w celu urządzenia drogi gminnej.

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala – skąd ta droga będzie prowadziła? Jakie przeznaczenie tej drogi?

Sekretarz – Pan Waldemar Szydlik – to jest droga gminna.

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala – skąd dokąd, bo jak to ma być droga gminna to ona jakieś punkty łączy?

Sekretarz – Pan Waldemar Szydlik – musieliśmy się zamienić.

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala – skoro jest przejazd, to chyba można przejechać.

Sekretarz – Pan Waldemar Szydlik – to tak jakby po drodze czyjejs jeździli.

Skarbnik – Pani Urszula Borkowska – po prywatnym terenie.

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala – z Pacółtowa do Drwęcka prowadzi drogę powiatową.

Sekretarz – Pan Waldemar Szydlik – tak zgadza się, ale to jest w drugą stronę, tak jakbyśmy dojechali do Pacółtówka to nie w prawo a w lewo.

Przewodniczący rady Gminy – Pan Ryszard Bala - ale z Pacółtowa do Drwęcka droga prowadzi przez Pacółtówko i skręca potem na Czarci Jar i potem w kierunku Drwęcka. Tak ta droga na mapach przebiega. W związku z tym ten odcinek, który Państwo proponujecie do przejęcia jak gdyby będzie fragmentem ciągu drogi powiatowej.

Sekretarz – Pan Waldemar Szydlik – droga powiatowa jest w drugą stronę. To jest nasza droga gminna.

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala – to jest kierunek Pacółtowo, to jest kierunek Mielno, to jest kierunek Drwęck, to jest ciąg drogi powiatowej. Chcecie przejąć ten kawałek, żeby to była droga gminna w ciągu drogi powiatowej.

Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – to nie jest droga powiatowa. Tu jest droga gminna.

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala – ale ona na mapach ma ten sam numer. Proszę o dokumenty świadczące o tym kto jest właścicielem dróg, bo na razie nie mam takiej pewności czy my podejmujemy uchwałę zgodnie z prawem. Konkretnie chodzi o działkę 36 i 43.

Innych uwag nie zgłoszono.

Przewodniczący Komisji – Pan Arkadiusz Piasecki – przechodzimy do kolejnego projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości w trybie bezprzetargowym.

Sekretarz – Pan Waldemar Szydlik – ta uchwała intencyjna była już raz podejmowana, z tym że numery działek się zmieniły, w związku z tym jeszcze raz tą uchwałę wznawiamy z numerami działek, bo podział geodezyjny w tym czasie nastąpił, w związku z tym numery działek się zmieniły i jest uchwała w tej sprawie o zamianie tych działek.

Uwag nie zgłoszono.

Przewodniczący Komisji – Pan Arkadiusz Piasecki – przechodzimy do kolejnego projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości niezabudowanej w trybie bezprzetargowym.

Sekretarz – Pan Waldemar Szydlik – o tej uchwale już też Państwo rozmawialiście, z tym że nadzór wojewody, to uzasadnienie Państwo macie, ta uchwała jest do małej poprawki, na poprawę warunków, na polepszenie warunków istniejącego terenu. Treść uchwały nieznacznie się zmieniła. Może to być w formie bezprzetargowej jeżeli obecny dzierżawca chce polepszyć warunki istniejące i on zobowiązuje się do podziału geodezyjnego gruntu i sporządzenia wyceny. To wszystkie informacje zawarte są w uzasadnieniu.

Uwag nie zgłoszono.

Przewodniczący Komisji – Pan Arkadiusz Piasecki – przechodzimy do kolejnego projektu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji punktu przedszkolnego w Gierzwałdzie.

Sekretarz – Pan Waldemar Szydlik – taką uchwałę intencyjną podejmowaliśmy już w tamtym roku, jeśli chodzi o ten punkt przedszkolny w Gierzwałdzie. Z tym że w międzyczasie zaszły pewne okoliczności jeśli chodzi o instytucję pośredniczącą czyli Urząd Marszałkowski. Urząd Marszałkowski twierdził, że trwałość projektu jest do 30 czerwca 2017 roku i wszelkie zmiany, które będą dokonywane, byłyby ryzykowne w tym momencie i w związku z tym ta uchwała była tylko intencyjna a druga uchwała odnośnie likwidacji tego punktu przedszkolnego jeszcze nie została podjęta, w związku z tym cała procedura w tym roku została podjęta w celu likwidacji tego punktu przedszkolnego po zakończeniu trwałości projektu. Trwałość projektu jest do 30 czerwca 2017 roku. W związku z tym na nowo ta uchwała intencyjna o likwidacji punktu przedszkolnego w Gierzwałdzie.

Uwag nie zgłoszono.

Przewodniczący Komisji – Pan Arkadiusz Piasecki – przechodzimy do kolejnego projektu uchwały w sprawie projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego.

Sekretarz – Pan Waldemar Szydlik – ten punkt jeśli chodzi o nasze spotkanie jest to trudny temat. Nie mniej nasza propozycja jeśli chodzi o dostosowanie tej sieci szkół przy tej nowej reformie, przedstawiliśmy Państwu jeden projekt, inaczej to miało wyglądać, jednak stanowisko nasze jest drugie jeśli chodzi o tą reformę albo rada podejmuje uchwałę w kwestii w takiej formie jak Państwu przedstawiliśmy albo tej uchwały nie podejmujemy. Jeżeli rada nie podejmie uchwały, w związku z art. 211 tego rozporządzenia sieć szkół pozostaje taka sama. Czyli mamy szkoły podstawowe i obwody tych szkół się nie zmieniają, z tym że gimnazjum po tych dwóch latach zostaje wygaszone czyli do 1 września 2019 roku następuje wygaszanie gimnazjum a podstawówki, które mamy zamieniają się w podstawówki klas I – VIII. Tak jak powiedziałem, nie potrzebna jest do tego uchwała. Obwody szkół nie zostaną zmienione. Zmiany statutów szkół nastąpią 1 września. Takie są dwie propozycje jeśli chodzi o tę reformę. Decyzja należy do Państwa jeśli chodzi o nową sieć szkół.

Radny – Pan Adam Butrymowicz – do obwodu szkoły w Szczepankowie należy ująć Dylewko.

Sekretarz – Pan Waldemar Szydlik – ja już poprawiłem.

Radna – Pani Wioletta Sawicka – gimnazjum będzie szkołą podstawową?

Sekretarz – Pan Waldemar Szydlik – jeżeli tą uchwałę, którą Państwo macie, to w tej uchwale napisane jest, że z dniem 1 września 2017 roku gimnazjum przekształca się w szkołę podstawową w Stębarku i klasy, które są obecne zostaną czyli klasa II i klasa III. One będą przy szkole podstawowej. Przekształca się.

Radna – Pani Wioletta Sawicka – czyli będzie od września szkoła podstawowa.

Sekretarz – Pan Waldemar Szydlik – tak I - VIII, tak jak jest napisane.

Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – mam dwie propozycje, jedna którą państwo dostaliście wcześniej i jeżeli wziąć pod uwagę warunki demograficzne, migracja następuje, bo dzieci przyjeżdżają, wyjeżdżają i z założenia tak powinno być.

Teraz dwie koncepcje są do przyjęcia, jedna koncepcja która nie wymaga podjęcia uchwały czyli wygaszamy gimnazjum nie tworząc jednocześnie w tym gimnazjum szkoły podstawowej. Druga koncepcja tą którą dostaliście, którą przedstawiliśmy

państwu, ona była dyskutowana z dyrektorami, utworzenie w miejsce wolnych klas szkoły podstawowej od „O” do VIII. Z tym że jak zajrzycie w swoje materiały, to liczebność w klasach będzie bardzo, bardzo mizerna. Myślę, że nie ma sensu teraz od razu równolegle robić. Przyjdzie rok 2019 który da odpowiedź na to ile dzieci i gdziekolwiek. Czas będzie na jakąś większą reformę. Może coś się zmieni. Może nowa ekipa w ogóle zmieni całą koncepcję szkolnictwa. Ale żeby nie utracić takiego pięknego obiektu jak jest w Stębarku, wyposażonego, wyremontowanego, to po prostu w tej chwili to nie grozi, bo są cztery klasy po 25 prawie osób, to jest około 100 gimnazjalistów, ale gdybyśmy w to miejsce utworzyli szkołę podstawową, to mielibyśmy w klasach, troje, pięcioro dzieci. Najwięcej byłoby ośmioro dzieci. Musimy ustalić czy wygaszać gimnazjum czy po prostu od razu tworzyć szkołę podstawową w Stębarku? Wtedy trzeba zrobić zmiany w tych obwodach. Czy przywrócić jak było kiedyś, to już do was należy.

Radna – Pani Małgorzata Kamińska – w takiej sytuacji ta druga propozycja dotycząca wygaszenia gimnazjum i zostawienia sieci szkół takiej jaka jest w tej chwili jest najbardziej rozsądna. Dlatego że w momencie kiedy my uruchomimy w Stębarku również szkołę podstawową, to zarówno Stębark jak i Mielno będą mieć w klasach po 3, 4 osoby i zajęcia będą się odbywać w trybie klas łączonych, co nie jest że tak powiem dobre dla dzieci. Jeżeli mamy taką możliwość, bo w ciągu dwóch lat dużo może się zmienić, to wydaje mi się, że rzeczywiście najlepszym rozwiązaniem byłoby, żeby zostawić tą sieć szkół taką jak jest w tej chwili. A po upływie dwóch lat może uda się jakąś nową, lepszą koncepcję wygospodarować i coś innego ustalić. Niechby to gimnazjum zostało, tak trudno tam teraz wprowadzić „zerówkę”. Będą koszty ogromne przystosowania gimnazjum do szkoły podstawowej, wprowadzić tam teraz maluchy i gimnazjum. Część tych dzieciaków przeszłaby z Frygnowa i przyszłaby z Mielna, ale wtedy tak jak mówię byłaby mała liczba klas i w Stębarku, Mielnie i Frygnowie. Te trzy szkoły miałyby naprawdę mało liczne klasy. Natomiast w ciągu dwóch lat może coś się zmienić, może warto byłoby pomyśleć nad taką koncepcją utworzenia jednego dużego gminnego przedszkola w którejś z tych szkół. Można by było zastanowić się nad tym programem, który jest wprowadzany, „żłobek+” czy zrobić takie rozeznanie czy jest taka potrzeba utworzenia jednego gminnego żłobka, bo z tego co wiem to są duże dofinansowania do tego typu projektów. Taka jest moja opinia, takie jest moje zdanie.

Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – jak myślałem o tej reformie, to nie mówiłem, że tam klasy „zero” pójdą do tej szkoły, bo mamy rezerwy jeżeli chodzi o dzieci, o te oddziały przedszkolne w Mielnie. Tam jest jedna klasa dwudziestoosobowa, ale jest możliwość stworzenia drugiej klasy, tak że tu nie myślałem o tym, żeby zrobić „zerówkę”, klasy I – VIII, ale po takiej głębszej analizie okazuje się, że tych dzieci za mało a po drugie przerażający jest fakt, że ta subwencja nasza oświatowa została zmniejszona w tym roku o 360 tys. zł, ubytek 50 dzieci w stosunku do roku ubiegłego. To jest bardzo dużo, to są dwie klasy szkoły.

Przewodniczący Komisji – Pan Arkadiusz Piasecki – a jak byśmy się trzymali koncepcji pierwszej, czy nie można zwolnić miejsc, żeby było luźniej w tych szkołach, jak z Gierzwałdu.

Sekretarz – Pan Waldemar Szydlik – jak Zybułtowo przejdzie do Stębarku, to w Mielnie będzie za mało.

Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – potrzeby inwestycyjne na dzisiaj jeżeli chodzi o placówki oświatowe są niewielkie u nas, to dobudowa 4 klas w miejscowości Gierzwałd i to nie od razu. W jednym roku dwie klasy potrzebne i w drugim dwie.

Środki będą z ministerstwa, to dobudujemy dwie klasy i problem mamy rozwiązany całkowicie a pozostanie kwestia zagospodarowania budynku gimnazjum. W 2019 roku przyszła rada i przyszły samorząd może będzie widział jakieś inne rozwiązanie, to decyzję podejmie a na dzisiaj jest to koncepcja najbardziej oszczędzająca dzieci, zmniejszająca dowóz do szkół i oszczędzająca stanowiska pracy dla ludzi którzy pracują na terenie naszej gminy, bo polecenie już jest, że ci którzy przechodzą na emerytury, żeby w to miejsce nikogo z zewnątrz nie zatrudniać tylko po prostu posługiwać się tą kadrą którą posiadamy na terenie gminy. To już kwestia dyrektorów jak oni podziela się między sobą albo również przekwalifikowanie się. Jeszcze dwa lata gimnazjum daje możliwość przekwalifikowania się.

Radna – Pani Alina Szymańska – Stebark byłby w Mielnie?

Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – tak jak jest.

Radny – Pan Dariusz Borkowski – Panie Wójcie w Szczepankowie odejdzie Durąg, Miejska Wola. Czy dzieci z Kitnowa nie można skierować do Szczepankowa?

Sekretarz – Pan Waldemar Szydlik – przewidzieliśmy to.

Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – tak jest planowane.

Radna – Pani Małgorzata Kamińska – i tak połowa chodzi do Szczepankowa.

Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – jeśli chodzi o Szczepankowo ja liczę ubytek 42 osoby, wszystkie dzieci które są z Durąga, z Miejskiej Woli. Ja myślę, że co najmniej 30% tych dzieci w Szczepankowie mimo wszystko zostanie i ten ubytek nawet czterdziestoosobowy, tworzą szkołę 90 osobową, nie jest to mała placówka. Jak zaproponuję rodzicom, że będzie dojazd, to podejda do tego.

Przewodniczący Komisji – Pan Arkadiusz Piasecki – gdyby ta szkoła w Rychnowie była?

Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – to by była mała szkoła.

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala – mam pytanie co do tego drugiego paragrafu, czyli gimnazjum w Stębarku przekształca się w VIII klasową szkołę podstawową. Czy są takie procedury, nie wiem jak to nazwać, która jest aktem założycielskim czy powołuje się do życia nowy twór, akt powołania czy coś takiego, bo jeżeli to gimnazjum miało w swojej nazwie im. Władysława Jagiełły to czy w Stębarku nie zostawić.

Radna – Pani Małgorzata Kamińska – sztandar miała szkoła podstawowa i ten sztandar nadal jest.

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala - czy w tym drugim paragrafie nie wpisać od razu Szkoła Podstawowa w Stębarku im. Władysława Jagiełły, żeby te sprawy formalne przejścia dziedzictwa tego gimnazjum załatwić jednym aktem. Ja nie wiem czy nie potrzebny jest nowy akt prawny, który to podołuje, nadaje statut, itd..

Radny – Pan Sławomir Matuszewski – mam dwie sprawy, najpierw przy stabilności naszych ustaw, które są wydawane w Polsce, to myślę, że te dwa lata byłyby dobre do poczekania, bo może wrócimy z powrotem w tym szkolnictwie. Druga sprawa to mówiliśmy o tym, jaką uchwałę. Mówiliśmy o niepodejmowaniu uchwały. Jaka jest decyzja.

Przewodniczący Komisji – Pan Arkadiusz Piasecki – myślę, że będziemy musieli to przegłosować.

Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – my pracując nad tym projektem, ale koncepcje tą drugą przyjęliśmy. Materiały były wcześniej dostarczone, dlatego na komisjach szczególnie będziemy dyskutować. W przypadku przyjęcia tej koncepcji nie

podejmujemy żadnej uchwały. Nie będą nas dotyczyły żadne uwagi, że są problemy z reformą. Nic teraz nie robimy tylko czekamy jak wygaśnie gimnazjum. Dopiero w 2019 roku te problemy o których Pan mówił tu z nazewnictwem i ze wszystkim będą odgrywały rolę przy tworzeniu nowej placówki. Wtedy nie przekształcenia tylko tworzenia nowej.

Przewodniczący Komisji – Pan Arkadiusz Piasecki – zadam pytanie, czy Państwo jesteście gotowi, żeby zagłosować czy potrzebujecie jeszcze kilka chwil do namysłu?

Kto z Państwa jest za tym, żeby projekt uchwały trafił do kosza?

Za niepodejmowaniem uchwały głosowało 11 radnych, przeciwnych nie było, 1 radny wstrzymał się (Pan Ryszard Bala).

Radny – Pan Stanisław Zaboroś – to teraz Łodwigowo będzie podlegało pod Frygnowo?

Radna – Pani Małgorzata Kamińska – nic się nie zmienia, zostaje po staremu.

Przewodniczący Komisji – Pan Arkadiusz Piasecki – przechodzimy do kolejnego projektu uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych przedszkoli, oddziałów przedszkolnych przy szkołach podstawowych, dla których organem prowadzącym jest Gmina Grunwald.

Wójt – Pan Henryk Kacprzyk - wchodziły zmiany a nie było uchwały porządkującej. Teraz trzeba wszystko raz a dobrze uporządkować, żeby było wiadomo jak każda placówka nauczania początkowego przy szkole się nazywa.

Sekretarz – Pan Waldemar Szydlik – uchwała będzie bez punktu piątego.

Uwag nie zgłoszono.

Ad pkt 15. Przewodniczący Komisji – Pan Arkadiusz Piasecki – przechodzimy do kolejnego punktu – wolne wnioski i zapytania.

Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – chciałem poinformować, że się spóźniłem na komisję, ale bardzo ważne spotkanie było u Pana Marszałka. Btło 7 samorządów, w tym 4 prezydenckie. Chodzi o środki wydawane na terenie poszczególnych samorządów. Chodzi o rozbudowę muzeum interaktywnego na Polach Grunwaldzkich, żeby Zarząd Województwa przyjął to do budżetu, żeby wnioski były pełnoprawne, musiało się spotkanie odbyć gdzie Marszałek zasięgał opinii. Opinia wszystkich samorządów była pozytywna. Na chwilę obecną ten kontrakt terytorialny jest niezagrożony. W ciągu trzech lub najbliższych lat powstanie muzeum interaktywne na Polach Grunwaldzkich zlokalizowane w tym samym miejscu gdzie pierwotnie było planowane. Będzie ograniczone do 50 tys. m². Powierzchnia wystawnicza będzie dosyć duża. Było dyskutowane co tam ma się znaleźć, na pewno sale konferencyjne, sale edukacyjne dla młodzieży, na pewno sale, które będą służyły pracy naukowej tego muzeum. Naprawdę dla naszej gminy jest to bardzo duże wydarzenie, pomijając fakt że na pewno będzie tam pracowało co najmniej kilka osób.

Sekretarz – Pan Waldemar Szydlik odczytam pismo Komendy Powiatowej Policji w Ostródzie.

„Zwracam się z uprzejmą prośbą do Pana Wójta o rozważenie zakupu sprzętu transportowego w ramach tzw. „sponsoringu” w stosunku 50/50% w 2017 roku dla Komendy Powiatowej Policji w Ostródzie z przeznaczeniem na potrzeby Posterunku Policji w Stębarku. - **samochód osobowy w wersji oznakowanej – 65.000,- zł** (kwota wsparcia ze strony samorządu – 32.500,- zł).

Z uwagi na trudną sytuację finansową Policji jednym z rozwiązań poprawiających stan środków transportowych, jakimi dysponuje Policja jest współfinansowanie zakupu pojazdów przez jednostki samorządowe. Mając na celu poprawę bezpieczeństwa mieszkańców Gminy Grunwald poprzez zwiększenie mobilności sił patrolowych jakimi dysponujemy, jeszcze raz proszę o pozytywne rozpatrzenie mojej prośby. Komendant Powiatowy Policji w Ostródzie Marcin Danowski”

Do rozważenia przez Państwa po raz drugi.

Radna – Pani Małgorzata Kamińska – nie ma budżetu. My już dwa razy sponsorowaliśmy.

Radny – Pan Sławomir Matuszewski – to już by był piaty.

Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – to jest do mnie adresowane, przekazałem materiały do zapoznania. Jest to firma, która profesjonalnie zajmuje się. Z ciekawości sam chciałem wiedzieć co oni nam zaproponują, to jest na pewno problem taki, że trzeba do tego dobrze się przygotować, zobaczyć czy to nie jest firma „krzak”, ale warto byłoby się zainteresować, bo szereg naszych urządzeń grzewczych wymaga remontów a przede wszystkim co by mnie interesowało, to opomiarowania dobrego czyli sposób sprzedaży ciepła. To jest wszystko ważne, bo teraz jest oparte na metrach kwadratowych nie na licznikach ciepła i nie zawsze to jest porównywalne we wszystkich miejscowościach, dlatego też gdyby to było rzeczywiście tak jak tu jest napisane, to by była sytuacja idealna. Kwestia też wybrania wariantu, który jest do przyjęcia. Chciałem poznać Państwa zdanie czy w ogóle dalej kontynuować ten wywiad z nimi, tą współpracę uszczegóławiać czy po prostu odrzucamy to? Ja też sceptycznie do tego podchodzę, bo kwestia zatrudnienia ludzi, itd..

Radna – Pani Małgorzata Kamińska – ale też kwestia ceny, tu mówią, że przez cztery lata nie zmieni się cena a później jak wywindują, trzy razy więcej a poza tym oni mówią o dostawie ciepłej wody w Gierzwałdzie. Wszystkie instalacje które były do ciepłej wody zostały zlikwidowane. To będą budować całą sieć od nowa?

Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – tak.

Radna – Pani Małgorzata Kamińska – nie ma ciepłej wody, bo ludzie sami porezygnowali, bo było za drogo. Cztery lata zlecą bardzo szybko a po czterech latach jak nam wywindują cenę, to ludzi nie będzie stać na to, żeby sobie zapłacić. Teraz są problemy, część nie płaci, są zaległości za centralne, są, a co będzie później. To jest taka podejrzana trochę oferta.

Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – przeczytaliście dokładnie, to oni dwie wersje podali. Płacimy im ileś tam albo odkupimy.

Skarbnik – Pani Urszula Borkowska – lepiej nie ryzykować.

Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – Gierzwałd mamy stan dobry, Dylewo mamy nowy piec, w Grunwaldzie w miarę nowy, w szkole w gimnazjum nowy, we Frygnowie szkole nowy, Gierzwałd podłączony jest do kotłowni, w Szczepankowie jest piec dobry. Nowy piec był wstawiony w Domu Grunwaldzkim.

Radna – Pani Małgorzata Kamińska – nikt nic za darmo nie daje.

Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – prośbę spełniłem, bo przedstawiłem. W takim kontekście się wypowiedziałem, że będą perturbacje z zatrudnieniem. Generalnie jak się odda obcemu podmiotowi, to się nie angażuje w takie sprawy a mamy ludzi przygotowanych, przeszkolonych, znających ten sprzęt, wiedzących co robić. Nie ma na razie takiej potrzeby. Te sieci też są w miarę dobre. Zapasowe rury leżą w razie czego.

Radna – Pani Iwona Stanka – do kogo zgłaszać, żeby postawili dodatkowe

pojemniki na plastiki i szkło.

Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – do Pani Jadanowskiej zgłaszać. My jako jedna z nielicznych gmin pozostaliśmy przy mieszanym sposobie odbioru dlatego kosze się zwalniają i można stawiać. Do radnych i sołtysów prośba, żeby pilnować. Zamówiłem tablice i powiesiłem, że nie wolno w workach pozostawiać śmieci, ale to nie pomogło. Walczymy o to, żeby ceny nie poszły w górę i wszystko działa a te subtelności, niedogodności trzeba zgłaszać do Pani Jadanowskiej.

Radny – Pan Stanisław Zaboroś – na kosztach, żeby napisali dużymi literami co można wrzucać.

Radna – Pan Małgorzata Kamińska – pojemniki są oznaczone; szkło białe, szkło kolorowe, makulatura.

Przewodniczący – Pan Arkadiusz Piasecki – ja mam pytanie do Pana Wójta czy ta droga na tzw. resztówkę w Kitnowie to jest czasami odśnieżana.

Radny – Pan Dariusz Borkowski – dwa razy było.

Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – dostaliśmy 1.070 ton destruktu. Szukamy miejsca do składowania, to by mogło rozwiązać sprawę Rychnowskiej Woli i Kiersztanówka, bo tysiąc ton to jest poważna ilość i myślę, że to nie koniec. Będą frezować drogę w Rychnowie, to będzie jeszcze możliwość. Jeśli chodzi o odśnieżanie, to sołtysi powinni zwracać uwagę na to. Nas interesuje, żeby nie nadmiernie wykorzystywać to.

Przewodniczący Komisji – Pan Arkadiusz Piasecki - czasami jeżdżą jak nie ma potrzeby, a czasami w ogóle.

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala – ja mam taką prośbę do Pana Wójta żeby sprawdzić, na czyje zlecenie dzisiaj pług odśnieżający jechał przez Mielno o godzinie 14.00, przecież od czterech czy pięciu dni nie było opadów śniegu. Kto wydał taką dyspozycję, taki niebieski ciągniki.

Radna – Pani Małgorzata Kamińska – to od Salwina.

Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – powiatową drogą jechał?

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala – nie, naszą gminną drogą przy moim domu.

Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – sołtys nie powinien tego podpisać. Dzisiaj do mnie dzwoniła sołtys z Kiersztanówka i powiedziałem, absolutnie nie podpisywać. Jak nie było wydanego polecenia, tak samo tutaj.

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala – mam taką prośbę, żeby sprawdzić kto taką dyspozycję wydał i czy przypadkiem kierowcy nie dorabiają sobie pustymi kursami, żeby po prostu wyciągnąć trochę kasy z gminy. O 14.00 dzisiaj przejeżdżał koło mnie.

Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – nie ma potrzeby dzisiaj odśnieżać.

Radna – Pani Wioletta Sawicka – tak myślałam o tych drogach, bo możliwe, że miejscami są pozaśnieżane, bo zwiewało. Bo ja wczoraj sama jechałam w stronę kościoła, to jakoś przez te zasy samochód się przebijał.

Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – ja jutro wyjaśnię.

Radna – Pani Małgorzata Kamińska – ja chciałam zgłosić, że u nas z tyłu przy garażach lampy się nie świecą.

Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – żadna nie świeci, zaoszczędzimy na energii.

Ad pkt 16. Wobec zrealizowania porządku obrad, Przewodniczący Komisji Budżetu Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego Rady Gminy zamknął posiedzenie Komisji.

Protokołowała

Bronisława Warmińska

Przewodniczący Komisji
Budżetu Rolnictwa i Rozwoju
Gospodarczego rady Gminy

Arkadiusz Piasecki